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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.5.2.2015 
posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku,  

odbytego w dniu 14 stycznia 2015 roku. 

 
 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności                                  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięły: 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Radca prawny – Agnieszka Stankiewicz-Łuczkiewicz. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił porządek obrad: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Analiza projektów uchwał statutów sołectw utworzonych w wyniku podziału 

Sołectwa Możne. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia nie wniesiono. 

 

Komisja przy 7 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła protokół Nr ORN.0012.5.1.2015 

posiedzenia Komisji odbytego w dniu 9 stycznia 2015 r. 

 

 

Do punktu 2 – Analiza projektów uchwał statutów sołectw utworzonych w wyniku 

podziału Sołectwa Możne.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż radni otrzymali projekty uchwał w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Możne                 

i Sołectwa Imionki, więc zaproponował, aby zgłaszali swoje uwagi. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

prosił o wyjaśnienie, z czego wynika podział Sołectwa Możne. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, że zgodnie ze statutem gminy jednostki pomocnicze mogą być tworzone, łączone                 

i dzielone, w tym przypadku na wniosek 40 mieszkańców miejscowości Imionki, którzy 

zwrócili się do Burmistrza (nie znając kompetencji) o podział Sołectwa Możne na dwa 

odrębne sołectwa. W związku z powyższym Burmistrz przygotował trzy projekty uchwał: 

 w sprawie podziału Sołectwa Możne, w którym zostały określone granice obu sołectw, 

 w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Możne, 
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 w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Imionki. 

Obecnie w skład Sołectwa Możne wchodzą trzy miejscowości: Możne, Imionki i Przytuły. W 

Przytułach nie ma mieszkańców, zaś w Możnych jest 170, a w Imionkach 129 mieszkańców. 

Uprawnionych do głosowania na dzień 7 stycznia br. jest odpowiednio 136 osób i 99 osób. Po 

podziale Sołectwa Możne zgodnie z zaproponowanymi statutami Sołectwo Możne będzie 

obejmować miejscowości Możne i Przytuły, zaś w skład Sołectwa Imionki wchodzić będzie 

miejscowość Imionki. Jest to podyktowane położeniem geograficznym. Przytuły leżą 

niedaleko miejscowości Możne i nie można wykluczyć, iż w przyszłości może ktoś tam 

zamieszka.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy Sołectwo Możne składało wniosek w ramach funduszu sołeckiego i czy to ma 

jakieś znaczenie przy podziale sołectwa.  

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, że ma to znaczenie, gdyż jeśli zostanie podzielone Sołectwo Możne w 

najbliższym czasie, to środki funduszu sołeckiego będą możliwe do wykorzystania tylko w 

Sołectwie Możne. Wnioski do budżetu w ramach funduszu sołeckiego byłyby składane do 

końca września 2014 r. Sołectwo Imionki będzie mogło złożyć wiosek do budżetu dopiero w 

tym roku, a realizacja zadań nastąpi w roku 2016.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy Sołectwo Możne wykorzysta środki funduszu sołeckiego w całości, czy tylko w 

części. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, iż w całości, bo wniosek o środki z funduszu sołeckiego na 2015 r. złożyło 

Sołectwo Możne. Podział sołectwa nastąpi w tym roku, więc nie widzi żadnej możliwości 

wykorzystania części środków przez Sołectwo Imionki. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, jaka jest geneza podziału sołectwa, czy inicjatywa nie wzięła się z konfliktu 

dotyczącego rozdysponowania środków funduszu sołeckiego. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, że wie tyle, ile napisali mieszkańcy we wniosku o podział sołectwa. Odczytała 

treść pisma mieszkańców Imionki. Jej zdaniem przyczyną podziału sołectwa może być 

konflikt związany z podziałem środków funduszu sołeckiego.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz  

wtrąciła, iż może chodzi o odległość między miejscowościami. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

stwierdziła, że odległość między miejscowościami nie jest znacząca, ale różny jest charakter 

obu miejscowości. W miejscowości Możne mieszkają rolnicy i mieszkańcy miasta, którzy 

wybudowali tam domy i osiedlili się, natomiast Imionki to miejscowość po dawnym PGR, 

gdzie jest zabudowa wielorodzinna i być może są inne potrzeby. Jeśli chodzi o fundusz 

sołecki, być może zaangażowanie mieszkańców Imionek nie było wystarczające i nie 

przyjeżdżali na zebrania wiejskie. Utrudnieniem jest to, że sołectwo nie posiada świetlicy, 

zebrania odbywają się w prywatnym domu. Przyczyn można się tylko domyślać, bo jej nic na 

ten temat nie wiadomo. 
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W gminie Olecko funkcjonują sołectwa z mniejszą ilością mieszkańców niż w Imionkach. W 

naszym samorządzie praktyka jest taka, że zawsze wychodzi się naprzeciw wnioskom 

mieszkańcom.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie zapisu §5 ust. 4 o treści „Kadencja Sołtysa oraz Rady Sołeckiej wygasa po upływie 

trzech miesięcy od dnia wyboru nowej Rady Miejskiej” zapytał, jak będzie z wyborami. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, iż na razie nie będzie zarządzonych wyborów sołtysa. Kadencja sołtysów 

wygasa w dniu 16 lutego br. Do tego czasu zostaną przeprowadzone konsultacje                                         

z mieszkańcami sołectwa, zgodnie z przepisami prawa. Wybory zostaną przeprowadzone po 

podjęciu uchwały o podziale sołectwa przez radę.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie zapisu §12 w brzmieniu: „Sołtysowi przysługuje dieta w wysokości określonej 

odrębną uchwałą Rady Miejskiej” zwrócił uwagę, że w treści zapisu nie określono, za co 

przysługuje dieta.  

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, że o tym stanowi wspomniana odrębna uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet 

sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli.  

 

Innych pytań nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał: 

 w sprawie podziału Sołectwa Możne, 

 w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Możne, 

 w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Imionki. 

 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż na ostatnim posiedzeniu padła propozycja, aby opracować plan pracy 

komisji na 2015 r. Nie widzi potrzeby, aby posiedzenia odbywały się co miesiąc, natomiast 

uważa, iż członkowie komisji powinni przedyskutować zagadnienia, którymi chcieliby się 

zająć. Zapytał, czy są jakieś propozycje. 

 

Członek Komisji – Leszek Olszewski 

wyraził opinię, że Komisja Statutowa jest komisja doraźną i powinna odbywać posiedzenia w 

zależności od potrzeb, a plan pracy jest zbędny. 
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Członek Komisji – Marian Prusko 

dodał, iż jeśli zajdzie potrzeba, to komisja spotka się dwa razy w miesiącu albo raz na pół 

roku. Uważa, że plan pracy nie jest konieczny. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że nie chodzi mu o ułożenie planu pracy na każdy miesiąc, ale ustalenie zagadnień, 

którymi komisja mogłaby się zająć. Osobiście proponuje następujące tematy: 

 Olecka Rada Seniorów, 

 budżet obywatelski, 

 konsultacje społeczne. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wtrąciła, iż na naradzie kierowników wydziałów urzędu Burmistrz podjął decyzję, aby 

przystąpić do prac nad statutem Oleckiej Rady Seniorów i prawdopodobnie na lutową sesję 

zostanie przedłożony stosowny projekt uchwały. Wcześniej projekt statutu omówi Komisja 

Statutowa.  

Urząd dokonał rozeznania, jakie organizacje pozarządowe i grupy nieformalne pracują na 

rzecz ludzi starszych. Projekt statutu będzie konsultowany z przedstawicielami seniorów, jeśli 

pozytywnie odpowiedzą na inicjatywę spotkania.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że komisja powinna wiedzieć, co chce robić przez całą kadencję, bo nie odnosi 

wrażenia, aby komisja miała charakter jedynie doraźny. Nawet nad statusem tej komisji należy 

się pochylić.  

Zgodnie ze statutem gminy jednym z zadań Komisji Statutowej jest inicjowanie zmian w 

prawie miejscowym. Proponuje następujące tematy: 

 statut Gminy Olecko i Regulamin Rady Miejskiej w Olecku, 

 statuty i regulaminy jednostek organizacyjnych gminy, 

 statuty jednostek pomocniczych gminy, 

 statut Oleckiej Rady Młodzieżowej, 

 budżet obywatelski, 

 inicjatywa lokalna, 

Ponadto przeglądu i rekomendowania zmian potrzebuje prawo miejscowe, w szczególności: 

 uchwała w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 

 uchwała w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 

mieszkańcami Gminy Olecko, 

 uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Olecko z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego, 

 uchwała w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, 

 planowanie przestrzenne z uwzględnieniem prekonsultacji. 

 

Komisja Statutowa, tak jak pozostałe komisje i rada, powinna mieć swój plan pracy i 

wyznaczone kierunki działania. Radni startowali w wyborach z określonymi hasłami, a teraz 

wychodzi na to, iż komisja ma czekać na to, co zrobi urząd.   

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że w/w propozycji nie uda się zrealizować w jednym roku. Są to tematy raczej do 

planu wieloletniego. Chce poznać zagadnienia, którymi komisja zajmie się w tym roku.  
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Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

uważa, iż Komisja Statutowa jest taka sama jak pozostałe, „branżowe” komisje, które są 

zobligowane do opracowania rocznego planu pracy. Jego propozycje można hierarchizować i 

wybrać na ten rok to, co jest najważniejsze. Ponadto nie widzi w tych tematach takich 

trudności, żeby komisja nie mogła tego „udźwignąć” spotykając się raz na 2-3 miesiące.  

Jeśli chodzi o statut gminy ma już swoje wnioski i propozycje zmian, które wynikają z tego co 

się dzieje teraz i co było w poprzedniej kadencji.   

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zaproponowała, aby prace komisji zaplanował przewodniczący i przedstawił plan. Warto ująć 

wszystkie zgłoszone zagadnienia, być może na okres całej kadencji rady i na podstawie tego 

zdecydować, co komisja zaplanuje na pierwszy rok pracy, uwzględniając jeszcze sprawy, które 

mogą się pojawić.  

Wielokrotnie były zgłaszane priorytety, którymi należałoby się zająć i przedyskutować. 

Dotyczy to np. określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Ostatnie wybory 

samorządowe pokazały, że zapisy §5 ust. 3 nie mogą być zrealizowane. Trzeba byłoby 

wypracować zapisy bardziej uniwersalne.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż też ma swoje uwagi do statutu odnośnie Komisji Statutowej. Można spotykać się 

i zgłaszać wszystkie swoje uwagi, ale jego zdaniem zgłaszanie propozycji w sposób 

tematyczny tworzy pewne podstawy i plan pracy byłby jak najbardziej zasadny.  

Poddał pod głosowanie propozycję pracy Komisji Statutowej według planu. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 6 głosach za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęła wniosek, aby 

opracować plan pracy komisji. 

 

Członek Komisji – Justyna Cieślukowska 

zgłosiła temat „Analiza statutu Oleckiej Rady Młodzieżowej” do planu pracy komisji. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zaproponował, aby do lutego zgłaszać do przewodniczącego lub do biura rady propozycje do 

planu pracy komisji, natomiast na posiedzeniu komisji poświęconym analizie statutu Oleckiej 

Rady Seniorów głosować nad planem pracy.   

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

nawiązała do propozycji zasad pracy rady zgłoszonych do komisji przez radnego Macieja 

Juchniewicza. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

wtrącił, iż propozycje zasad pracy Rady Miejskiej przekazał wszystkim radnym, a nie na 

komisje. Projekt do dyskusji złożył Klub Radnych OKO. Został podany kontakt telefoniczny 

oraz email i prosi, aby odnieść się do tych propozycji. Wie, że na najbliższych posiedzeniach 

komisje będą nad tym dyskutować. Jeśli członkowie Komisji Statutowej chcą przedyskutować 

propozycje, i poznać ich uzasadnienie, to służy swoją pomocą. Na najbliższe posiedzenia 

komisji klub przygotuje dodatkowe wyjaśnienia do każdego punktu propozycji.  

Część propozycji pokrywa się ze zmianami do regulaminu rady i statutu gminy.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, że chodzi jej o godziny rozpoczęcia sesji i posiedzeń komisji. Dla niej odpowiada 

godz. 14:00.  
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Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

podkreślił, iż propozycje dotyczą całej rady i należy je przegłosować jako wnioski na sesji. Te, 

które uzyskają większość, potem analizować. Nie wie, jak sprawa się zakończy, ale jako jeden 

z inicjatorów chciałby tych zmian. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

oznajmiła, że obecni dziś radni są członkami pozostałych komisji. Statut gminy nie przewiduje 

podziału na stałe i niestałe komisje, zatem Komisja Statutowa może działać na równych 

prawach jak każda inna komisja. Ponadto zgodnie ze statutem i przepisami ustawy o 

samorządzie gminnym rada ustala swój plan pracy oraz plan pracy Komisji Rewizyjnej. Żaden 

przepis, w tym wewnętrzny, nie mówi o tym, iż każda komisja ustala swój plan pracy w trybie 

uchwały rady. Komisje ustalają swój wewnętrzny harmonogram prac w miarę potrzeb bez 

konieczności dyskusji i poruszania tego na sesji rady. Plan pracy nie jest też na tyle sztywnym 

dokumentem, aby nad nim głęboko się zastanawiać. Są propozycje, aby komisja 

zaktualizowała i dostosowała przepisy wewnętrzne, czyli statut gminy, regulamin Rady 

Miejskiej, statuty jednostek podległych, które można w miarę sukcesywnie realizować.  

Jeśli komisja wyraziłaby wolę zgłoszenia tematu do planu pracy Rady Miejskiej, to jej 

zdaniem powinien być to ogólny punkt, bo każdy statut, jaki będzie analizowany przez 

komisję powróci na sesję w formie projektu uchwały.    

 

Członek Komisji – Justyna Cieślukowska 

poprosiła, aby wskazać konkretną datę, do kiedy zgłaszać propozycje do planu pracy i na jaki 

adres mailowy. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że propozycje do planu pracy należy przesłać na adres mailowy biura rady do dnia 

16 lutego br.  

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wtrąciła, aby kierować maile z prośbą o przekazanie przewodniczącemu komisji. Pracownicy 

chętnie pośredniczą w przekazywaniu korespondencji i wiadomości, bo od tego są. Jednak 

zawsze są wątpliwości, kiedy niektórzy radni wydają polecenia pracownicom biura rady. Panie 

czasami są w ogromnym kłopocie, bo mają jakby dwóch, a czasami robi się więcej 

przełożonych. Panie zatrudnia Burmistrz i wykonują one jego polecenia z tytułu podległości 

służbowej. Ponadto wykonują polecenia Przewodniczącego Rady Miejskiej, bo bezpośrednio 

są wyznaczone do obsługi rady.  

Prosi, aby radni mieli na względzie, że panie mają swojego pracodawcę. Jeśli wpływają jakieś 

prośby lub polecenia, to uzgadniają je z przełożonymi. Stad, jeśli radni mają jakieś wnioski, to 

prosi, aby kierować je do Burmistrza, który zajmie stanowisko w danej sprawie.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

wyjaśnił, iż z jego strony zawsze były prośby, nie polecenia. Na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Statutowej zgłosił wniosek, aby radca prawny rozstrzygnął, jaki zakres informacji radny może 

zamieszczać w Biuletynie Informacji publicznej i na stronie www. Jest za tym, aby przepływ 

informacji unormować. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

dodała, że korespondencję mailową można kierować także na sekretariat, wówczas pisma 

„przechodzą” przez dziennik. Ponadto maile kierowane do biura rady w istotnych sprawach, 

nie porządkowych, również są rejestrowane w dzienniku korespondencji.  

Wniosek komisji o sporządzenie opinii prawnej wczoraj został przekazany do kancelarii i 

prawnik ma tydzień na sporządzenie opinii. Zatem na najbliższe posiedzenia komisji, gdzie 

będą opiniowane projekty uchwał, odpowiedź prawników będzie przedłożona. Ponadto 
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Przewodniczący Rady do każdego Przewodniczącego Komisji skierował pismo z prośbą o 

ustosunkowanie się na najbliższych posiedzeniach do propozycji zgłoszonych przed Klub 

Radnych OKO.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, kiedy zostanie powołana Komisja Rewizyjna.     

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, iż na najbliższej sesji – 30 stycznia br. będzie podejmowana uchwała w 

sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. Jeśli komisja zostanie powołana, to na kolejnej sesji 

zostanie podjęty plan pracy tejże komisji. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, jak odbywa się zgłaszanie radnego do Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, że na najbliższą sesję został przygotowany projekt uchwały w sprawie 

wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej. Zgodnie ze 

statutem członkiem ORM może być jeden z najmłodszych wiekiem radny Rady Miejskiej.   

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

      Protokołowała                                                           Przewodniczący Komisji          

Małgorzata Adameit                                                       Wojciech Leonarczyk   


